
Protokół Nr XII/25
z Sesji Rady Miejskiej Orzesze

w dniu 27 marca 2025r.

XII Sesji, która odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego Orzesze przewodniczył 
Pan Mateusz Szweda – Przewodniczący Rady Miejskiej Orzesze.

Obrady rozpoczęto 27 marca 2025 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 18:22 tego samego 
dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 20 członków – lista obecności stanowi załącznik do protokołu.

Nieobecny Radny:
– Mariusz Wojtanowicz

Płyta CD z nagraniem z Sesji stanowi załącznik do protokołu.

Na Sesji przyjęto Uchwały Nr XII/117-128/25.

1. Otwarcie Sesji
Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że na sali jest 20 radnych, co 
stanowi kworum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Na protokolanta powołał Marzenę Nowak. 

W skład Komisji Uchwał i Wniosków zaproponował Radną Bożenę Jankowiak oraz Radną 
Annę Szymik. Na Przewodniczącego Komisji zaproponował Radną Annę Szymik.

.

Głosowano w sprawie:
powołania Komisji Uchwał i Wniosków.

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20) Grażyna Bortlik, Sonia Brandys-Gazda, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, 
Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Bożena Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz 



Kaczmarczyk, Łukasz Kalita, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Bogdan 
Otawa, Adam Ratka, Daniel Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna 
Szymik, Urszula Zienc
NIEOBECNI (1) Mariusz Wojtanowicz

2. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad

Radny Łukasz Kalita zgłosił wniosek o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały w 
sprawie przystąpienia do spółki SIM Śląsk Południe Spółka z o.o., ze względu na nieobecność
przedstawiciela Spółki. Stwierdził, że temat wymaga szczegółowego rozeznania, dlatego 
podjęcie uchwały powinno być poprzedzone przedyskutowaniem tematu na komisji.

Głosowano w sprawie:
wycofania z porządku obrad projektu uchwały dotyczącego wyrażenia zgody na przystąpienie
do spółki SIM Śląsk Południe spółka z ograniczoną odpowiedzialnością. 

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (13) Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, Rajmund Gazda, Bożena Jankowiak, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk, Łukasz Kalita, Jan Mach, Bogdan Otawa, 
Adam Ratka, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik
WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) Grażyna Bortlik, Sonia Brandys-Gazda, Krzysztof Giel, Lechosław 
Łukasik, Michał Macioszek, Daniel Spendel, Urszula Zienc
NIEOBECNI (1) Mariusz Wojtanowicz

W związku z brakiem innych uwag Przewodniczący poinformował, że Sesja będzie odbywała
się zgodnie z rozesłanym porządkiem obrad uwzględniającym przegłosowaną poprawkę.

3. Przegłosowanie zgłoszonych i nieuwzględnionych poprawek do protokołu z XI Sesji
Nie zostały zgłoszone żadne poprawki. 

4. Sprawozdanie Burmistrza z prac w okresie międzysesyjnym i wolne głosy

Burmistrz poinformował, że sprawozdania z poszczególnych Wydziałów i Referatów zostały 
radnym dostarczone w formie pisemnej. Poruszył tematy dotyczące:

• budowy kanalizacji sanitarnej w Orzeszu-Jaśkowicach,

• rozbudowy SP Nr 3 w Orzeszu-Zawadzie,

• postępowania przetargowego na wybór wykonawcy dostawy i montażu instalacji 
fotowoltaicznej z magazynem energii dla Szkół Podstawowych Nr 2, 4, 5, 8 i 9,

• podpisanych umów o dofinansowanie z funduszy unijnych dla placówek oświatowych



SP 7, SP 10, SP 1, P 1 na zabudowę pomp ciepła, magazynów energii i instalacji 
fotowoltaicznych,

• podpisanych umów na opracowanie dokumentacji projektowych dotyczących 
przebudowy ul.Ptasiej i odcinka ul.Wisławy Szymborskiej oraz opracowanie 
Programu Funkcjonalno-Użytkowego dotyczącego przebudowy odcinka ul.1000-lecia,

• podpisanych umów na wykonanie remontu ul.Jesionki i przebudowy ul.Akacjowej, 

• ogłoszonego przetargu na remont ul.Jasnej,

• zakończenia wykonywania usług związanych z zimowym utrzymaniem dróg 
gminnych i wewnętrznych na terenie Orzesza,

• podpisanej umowy na mechaniczne czyszczenie dróg gminnych i wewnętrznych w 
Orzeszu.

Podziękował wszystkim uczestnikom za udział w proteście zorganizowanym dnia 15 marca w
Katowicach przeciwko budowie linii Kolei Dużych Prędkości 170 na odcinku Katowice – 
granica państwa.

Poinformował o podpisanym 19 marca porozumieniu z Komendantem Powiatowym Policji w 
Mikołowie dotyczącym bezpłatnego udostępniania Komisariatowi Policji w Orzeszu 
podglądu do systemu monitoringu wizyjnego.

Podziękował Radnym Powiatowym za współpracę oraz działania na rzecz miasta Orzesze 
dzięki, którym zostały w budżecie Powiatu zabezpieczone środki finansowe na budowę 
chodnika przy ul.Wojska Polskiego w Orzeszu. 

Odniósł się do słów wypowiedzianych na sesji Powiatu przez Starostę Powiatu 
Mikołowskiego.

Zastępca Burmistrza poinformował o odbytym spotkaniu z przedstawicielami spółki 
Centralny Port Komunikacyjny, na którym omawiano tematy dotyczące wywłaszczeń w 
związku z planowanym przebiegiem szybkich kolei realizowanych w ramach Centralnego 
Portu Komunikacyjnego oraz pozostałych inwestycji kolejowych. Powiadomił, że na 
spotkaniu zostały też przedstawione propozycje rezygnacji z budowy CPK w Orzeszu. Dodał,
że zaproponowano tak jak na terenie Mikołowa postawić na rozwój trasy Kolei+ przez 
Orzesze i zmienić charakter linii kolejowej na regionalną, aby kolej mogła służyć 
mieszkańcom. 

Radni zadali pytania w temacie:

• realizowanego remontu drogi wojewódzkiej Nr 925 i utrudnień z tym związanych dla 
kierowców,

• zniszczonych rur i studzienek zlokalizowanych przy ul.Rybnickiej w trakcie remontu  
drogi wojewódzkiej Nr 925,



• badań morfologicznych odpadów komunalnych,

• możliwości ustawienia w centrum miasta pojemnika na elektroodpady,

• możliwości zlikwidowania pojemników PCK zlokalizowanych w rejonie ulicy Nowej 
i Szkolnej w Zawadzie, ze względu na ich przepełnienie i składowane rzeczy obok 
pojemników, 

• ogłoszonego postępowania przetargowego na wybór wykonawcy dostawy i montażu 
instalacji fotowoltaicznej z magazynem energii dla szkół,

• opinii Górnośląsko-Zagłębiowskiej Metropolii na temat zmiany wnioskowanych nazw
przystanków autobusowych na terenie Orzesza,

• wizji lokalnej w związku z wnioskiem o zmianę organizacji ruchu w rejonie ulic 
Sikorskiego i Parkowa,

• terminu rozpoczęcia prac związanych z czyszczeniem rowów melioracyjnych,

• prac prowadzonych przy rozbudowie Szkoły Podstawowej Nr 3 w Orzeszu-Zawadzie,

• realizowanych zadań w ramach funduszu sołeckiego, do których konieczne jest 
dołożenie środków z budżetu miasta,

• kosztu wykonywania usług związanych z zimowym utrzymaniem dróg gminnych i 
wewnętrznych na terenie Orzesza,

• wykonawcy mechanicznego czyszczenia dróg gminnych i wewnętrznych w Orzeszu,

• rozpoczęcia prac dotyczących opracowania Gminnego Programu Rewitalizacji,

• programu „Czyste Powietrze”,

• rozstrzygniętego III otwartego konkursu ofert na zadania publiczne Miasta Orzesze w 
roku 2025,

• zgłaszanych przez jednostki Ochotniczych Straży Pożarnych potrzeb związanych z 
zakupem sprzętu,

• możliwości publikacji Gazety Orzeskiej w pełnym zakresie w wersji elektronicznej,

• czyszczenia dróg powiatowych,

• realizacji harmonogramu rozbudowy Szkoły Podstawowej Nr 3 w Orzeszu-Zawadzie,

• prowadzonej akcji dotyczącej bezpłatnej pomocy żywieniowej dla mieszkańców 
Orzesza,

• przekazania budynku komunalnego na potrzeby wykonania zadań statutowych 
sołectwa Woszczyce.

Radna Urszula Zienc przekazała zaproszenie na spotkanie z mieszkańcami Centrum, które 
odbędzie się dnia 3 kwietnia br. o godz.16.30 w sali Orzeskiego Centrum Możliwości.



Radni zwrócili się o:

• wystąpienie do wykonawcy remontu drogi wojewódzkiej Nr 925 o partycypację w 
kosztach naprawy zniszczonych dróg, którymi prowadzone są objazdy, 

• zgłoszenie sprawy złamania przepisów zabraniających prowadzenia agitacji wyborczej
na terenie urzędu,

• przekazanie mieszkańcom z odpowiednim wyprzedzeniem informacji na temat 
możliwości podłączenia się do sieci kanalizacyjnej realizowanej na terenie Jaśkowic,

• wystąpienie z wnioskiem wymalowania linii ciągłej na wysokości skrzyżowania 
ul.Nowej z ul.Szkolną, ze względu na ścinanie przez kierowców zakrętu.

Przewodniczący poinformował o przekazywanych przez inne gminy uchwałach popierających
stanowiska dotyczące rewitalizacji linii kolejowej na trasie Orzesze-Jaśkowice - Tychy - 
Baraniec - KWK Piast - Nowy Bieruń – Oświęcim oraz sprzeciwu wobec proponowanego 
przebiegu linii kolejowej 170 KDP na odcinku Katowice - granica państwa z Republiką 
Czeską, a także popierających apel Rady Miasta Rybnika dotyczący przedwczesnego 
zamknięcia Elektrowni Rybnik. Przedstawił także pismo lokalnego przedsiębiorcy 
wnioskującego o dokonanie w planie zagospodarowania przestrzennego zmian 
umożliwiających budowę obiektów wielorodzinnych.

W związku z pismem otrzymanym na e-mail oraz sygnałami mieszkańców przekazywanych 
telefonicznie Przewodniczący poruszył temat treści zamieszczanych w Gazecie Orzeskiej, po 
czym wywiązała się dyskusja. Radni podnosili, że na łamach gazety mają być publikowane 
rzetelne i zróżnicowane informacje. Stwierdzono, że obecnie gazeta stanowi narzędzie 
promocji władz miasta a pomija problemy mieszkańców i ważne informacje zarówno na 
temat mieszkańców jak i dla mieszkańców.

Burmistrz wyjaśnił, że jeżeli informacja jest w jakieś formie przekazana do Urzędu, to jest w 
Gazecie zamieszczana. Dodał, że nie trzeba obecnie pisać artykułów, bo tym zajmuje się 
osoba zatrudniona w Urzędzie i wystarczy tylko przekazać najważniejsze informacje. 
Stwierdził, że jeżeli Urząd nie jest poinformowany o jakimś wydarzeniu, to trudno oczekiwać 
na jego temat publikacji na łamach gazety. Dodał, że redakcją Gazety Orzeskiej w Urzędzie 
zajmuje się jedna osoba.

Radny Lechosław Łukasik stwierdził, że przynajmniej na sesji nie powinna być prowadzona 
dyskusja na tematy poruszone anonimowo.

Radni wnioskowali o przeanalizowanie tematu na posiedzeniu Komisji Rozwoju Miasta.



5. Informacje o realizacji odszkodowań i rent planistycznych w związku z uchwaleniem 
miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego
Informację przedstawiła Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Ochrony 
Konserwatorskiej.

Informacja stanowi załącznik Nr 1 do protokołu

6. Sprawozdania:
a) z realizacji zadań z zakresu pomocy społecznej Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Orzeszu za okres 2024r.
b) z realizacji Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych za rok 2024
c) z funkcjonowania Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i 
Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Orzeszu na lata 2023-2027 za rok 2024.
Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu pomocy społecznej Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Orzeszu za okres 2024 roku omówiła Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Orzeszu p.Danuta Lyra.

Sprawozdanie zamieszczone jest w załączniku Nr 2 do protokołu.

W związku z pytaniem wyjaśniła, że:

• trudno przy tworzeniu budżetu przewidzieć jakie będą w danym roku potrzeby 
dotyczące udzielania pomocy społecznej. Dodała, że środki ujęte w budżecie zostały 
wykorzystane w 80% i reszta musiała zostać zwrócona,

• wobec 5 rodzin zakończono procedurę z uwagi na brak zasadności podejmowania 
działań w trybie Niebieskiej Karty.

7. Uchwały:
a) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Orzesze na lata 2025-2040
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Orzesze na 
lata 2025-2040. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (18) Grażyna Bortlik, Sonia Brandys-Gazda, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, 
Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Bożena Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz 
Kaczmarczyk, Łukasz Kalita, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Bogdan Otawa, Daniel Spendel,
Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, Urszula Zienc
PRZECIW (1) Adam Ratka
NIEOBECNI (2) Michał Macioszek, Mariusz Wojtanowicz



b) Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2025 rok
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Radni zadali pytania w temacie:

• niewykorzystanych w roku ubiegłym środków finansowych zabezpieczonych na 
organizację Dni Seniora w Centrum Orzesza,

• możliwości zabezpieczenia w budżecie miasta kwoty 500tys.zł na dołożenie do 
posiadanych przez Fundację środków w wysokości 700tys.zł na rozbudowę Szkoły 
Podstawowej Nr 5 w Orzeszu-Zazdrości,

• przeniesienia kosztów zaplanowanego wakatu na pracownika związanego z 
oczyszczaniem miasta, utrzymaniem zieleni i obiektów na rzecz zatrudnienia 
pracownika technicznego,

• zasadności zakupu ciągnika dla Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w 
Orzeszu,

• dofinansowania zakupu samochodu bojowego dla PSP Mikołów.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2025 rok. 

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (13) Grażyna Bortlik, Sonia Brandys-Gazda, Krzysztof Dziekan, Krzysztof Giel, Bożena 
Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk, Lechosław Łukasik, Bogdan 
Otawa, Daniel Spendel, Mateusz Szweda, Anna Szymik, Urszula Zienc
PRZECIW (3) Eugeniusz Buchalik, Łukasz Kalita, Adam Ratka
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Rajmund Gazda, Jan Mach, Marzena Styrczula-Maturska
NIEOBECNI (2) Michał Macioszek, Mariusz Wojtanowicz

c) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany dotacji przedmiotowych dla samorządowego 
zakładu budżetowego - Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej na 2025 rok 
Spółka Akcyjna
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej zmiany dotacji przedmiotowych dla samorządowego zakładu 
budżetowego - Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej na 2025 rok. 

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2



Wyniki imienne:
ZA (13) Grażyna Bortlik, Sonia Brandys-Gazda, Krzysztof Dziekan, Krzysztof Giel, Bożena 
Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk, Lechosław Łukasik, Bogdan 
Otawa, Daniel Spendel, Mateusz Szweda, Anna Szymik, Urszula Zienc
PRZECIW (3) Eugeniusz Buchalik, Łukasz Kalita, Marzena Styrczula-Maturska
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Rajmund Gazda, Jan Mach, Adam Ratka
NIEOBECNI (2) Michał Macioszek, Mariusz Wojtanowicz

d) Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia programu osłonowego Miasta Orzesze 
„Korpus Wsparcia Seniorów" na rok 2025 – moduł II
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu. Przedstawił protokół z dnia 26 marca 2025r. z przeprowadzonych konsultacji w celu
poznania opinii organizacji pozarządowych i podmiotów, o których mowa w art.3 ust.3 
ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, projektów aktu prawa 
miejscowego w sprawie:                                                                                                               
- ustanowienia programu osłonowego Miasta Orzesze „Korpus Wsparcia Seniorów" na rok 
2025 – moduł II,
-  zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 
zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 
tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi,

- zmieniającej Uchwałę w sprawie wprowadzenia Regulaminu utrzymania czystości i 
porządku na terenie Miasta Orzesze.                                                                                            
Protokół stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu.                                                         

                                                                                                                                                       
Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej ustanowienia programu osłonowego Miasta Orzesze „Korpus 
Wsparcia Seniorów" na rok 2025 – moduł II.  

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (19) Grażyna Bortlik, Sonia Brandys-Gazda, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, 
Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Bożena Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz 
Kaczmarczyk, Łukasz Kalita, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Bogdan Otawa, Adam Ratka, 
Daniel Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, Urszula Zienc
NIEOBECNI (2) Michał Macioszek, Mariusz Wojtanowicz

e) Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia Przedszkola nr 6 "Zdrowe Jagódki" w 
Orzeszu poprzez przeniesienie jego siedziby
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej przekształcenia Przedszkola nr 6 "Zdrowe Jagódki" w Orzeszu 
poprzez przeniesienie jego siedziby.  



Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
 ZA (19) Grażyna Bortlik, Sonia Brandys-Gazda, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, 
Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Bożena Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz 
Kaczmarczyk, Łukasz Kalita, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Bogdan Otawa, Adam Ratka, 
Daniel Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, Urszula Zienc
NIEOBECNI (2) Michał Macioszek, Mariusz Wojtanowicz

f) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie trybu udzielania, rozliczania oraz 
kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystywania dotacji z budżetu Miasta Orzesze 
dla niepublicznych przedszkoli oraz innych niepublicznych form wychowania 
przedszkolnego prowadzonych przez osoby fizyczne i prawne na terenie Miasta Orzesze
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu. Przedstawił protokół z dnia 27 marca 2025r. z przeprowadzonych konsultacji w celu
poznania opinii organizacji pozarządowych i podmiotów, o których mowa w art.3 ust.3 
ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, projektów aktu prawa 
miejscowego w sprawie:                                                                                                               
- wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 
kanalizacyjnych w Gminie Orzesze, na lata 2024-2029 opracowanego przez Rejonowe 
Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji w Tychach Spółka Akcyjna
-  zmieniającej uchwałę w sprawie trybu udzielania, rozliczania oraz kontroli prawidłowości 
pobrania i wykorzystywania dotacji z budżetu Miasta Orzesze dla niepublicznych przedszkoli 
oraz innych niepublicznych form wychowania przedszkolnego prowadzonych przez osoby 
fizyczne i prawne na terenie Miasta Orzesze.
Protokół stanowi załącznik Nr 4 do niniejszego protokołu. 

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej zmiany uchwały w sprawie trybu udzielania, rozliczania oraz 
kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystywania dotacji z budżetu Miasta Orzesze dla 
niepublicznych przedszkoli oraz innych niepublicznych form wychowania przedszkolnego 
prowadzonych przez osoby fizyczne i prawne na terenie Miasta Orzesze. 

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (19) Grażyna Bortlik, Sonia Brandys-Gazda, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, 
Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Bożena Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz 
Kaczmarczyk, Łukasz Kalita, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Bogdan Otawa, Adam Ratka, 
Daniel Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, Urszula Zienc
NIEOBECNI (2) Michał Macioszek, Mariusz Wojtanowicz

g) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości 
pod układ komunikacyjny
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.



Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości pod 
układ komunikacyjny. 

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (19) Grażyna Bortlik, Sonia Brandys-Gazda, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, 
Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Bożena Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz 
Kaczmarczyk, Łukasz Kalita, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Bogdan Otawa, Adam Ratka, 
Daniel Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, Urszula Zienc
NIEOBECNI (2) Michał Macioszek, Mariusz Wojtanowicz

h) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do spółki SIM Śląsk 
Południe spółka z ograniczoną odpowiedzialnością

Uchwała wycofana z porządku obrad

i) Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych w Gminie Orzesze, na lata 2024-2029 
opracowanego przez Rejonowe Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji w Tychach 
Spółka Akcyjna

Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych w Gminie Orzesze, na lata 2024-2029 
opracowanego przez Rejonowe Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji w Tychach 
Spółka Akcyjna. 

Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (17) Grażyna Bortlik, Sonia Brandys-Gazda, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, 
Krzysztof Giel, Bożena Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Bogdan Otawa, Adam Ratka, Daniel Spendel, Marzena 
Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, Urszula Zienc
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Rajmund Gazda, Łukasz Kalita
NIEOBECNI (2) Michał Macioszek, Mariusz Wojtanowicz

j) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wprowadzenia Regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta Orzesze

Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.



Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej zmieniany uchwały w sprawie wprowadzenia Regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta Orzesze. 

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (19) Grażyna Bortlik, Sonia Brandys-Gazda, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, 
Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Bożena Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz 
Kaczmarczyk, Łukasz Kalita, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Bogdan Otawa, Adam Ratka, 
Daniel Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, Urszula Zienc
NIEOBECNI (2) Michał Macioszek, Mariusz Wojtanowicz

k) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez 
właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej zmiany uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości
i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 
opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (17) Grażyna Bortlik, Sonia Brandys-Gazda, Krzysztof Dziekan, Rajmund Gazda, 
Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk, Łukasz Kalita, Lechosław 
Łukasik, Jan Mach, Bogdan Otawa, Adam Ratka, Daniel Spendel, Marzena Styrczula-
Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, Urszula Zienc
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Eugeniusz Buchalik, Bożena Jankowiak
NIEOBECNI (2) Michał Macioszek, Mariusz Wojtanowicz

l) Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska wypracowanego przez Komisję 
Rady Miejskiej w Czerwionce-Leszczynach ds. Kolei Dużych Prędkości Centralnego 
Portu Komunikacyjnego, dotyczącego sprzeciwu wobec proponowanego przebiegu linii 
kolejowej 170 KDP na odcinku Katowice - granica państwa z Republiką Czeską

Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu. Dodał, że uchwała w tej sprawie została także podjęta przez Radę Miejską Mikołów.



Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej przyjęcia stanowiska wypracowanego przez Komisję Rady 
Miejskiej w Czerwionce-Leszczynach ds. Kolei Dużych Prędkości Centralnego Portu 
Komunikacyjnego, dotyczącego sprzeciwu wobec proponowanego przebiegu linii kolejowej 
170 KDP na odcinku Katowice - granica państwa z Republiką Czeską. 

Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (16) Grażyna Bortlik, Sonia Brandys-Gazda, Krzysztof Dziekan, Rajmund Gazda, 
Krzysztof Giel, Bożena Jankowiak, Mariusz Kaczmarczyk, Łukasz Kalita, Lechosław 
Łukasik, Jan Mach, Bogdan Otawa, Adam Ratka, Daniel Spendel, Marzena Styrczula-
Maturska, Mateusz Szweda, Urszula Zienc
PRZECIW (2) Grzegorz Kaczmarczyk, Anna Szymik
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Eugeniusz Buchalik
NIEOBECNI (2) Michał Macioszek, Mariusz Wojtanowicz

m) Podjęcie uchwały w sprawie poparcia stanowiska podjętego przez Radę Miejską w 
Bieruniu w sprawie rewitalizacji linii kolejowej na trasie Orzesze-Jaśkowice - Tychy - 
Baraniec - KWK Piast - Nowy Bieruń - Oświęcim

Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu. Przedstawił pismo informujące o braku środków na remont przystanków Orzesze 
Zawiść i Łaziska Kopanina, co związane jest z ryzykiem częściowej modernizacji linii 
kolejowej nr 169 (S74) na odcinku do Bierunia, bez zapewnienia pełnej dostępności 
transportowej dla mieszkańców Orzesza i Łazisk. 

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej poparcia stanowiska podjętego przez Radę Miejską w Bieruniu 
w sprawie rewitalizacji linii kolejowej na trasie Orzesze-Jaśkowice - Tychy - Baraniec - 
KWK Piast - Nowy Bieruń - Oświęcim. 

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (19) Grażyna Bortlik, Sonia Brandys-Gazda, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, 
Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Bożena Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz 
Kaczmarczyk, Łukasz Kalita, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Bogdan Otawa, Adam Ratka, 
Daniel Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, Urszula Zienc
NIEOBECNI (2) Michał Macioszek, Mariusz Wojtanowicz



8. Sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej za II półrocze 2024r.
W związku z brakiem uwag Przewodniczący poddał sprawozdanie pod głosowanie.

Głosowano w sprawie:
przyjęcia sprawozdania z pracy Komisji Rewizyjnej za II półrocze 2024r.. 

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (19) Grażyna Bortlik, Sonia Brandys-Gazda, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, 
Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Bożena Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz 
Kaczmarczyk, Łukasz Kalita, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Bogdan Otawa, Adam Ratka, 
Daniel Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, Urszula Zienc
NIEOBECNI (2) Michał Macioszek, Mariusz Wojtanowicz

9. Zamknięcie Sesji

W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 
zamknął XII Sesję Rady Miejskiej Orzesze, dziękując wszystkim za udział w posiedzeniu.

    

                                                  Przewodniczący
     Protokołowała Rady Miejskiej

mgr Marzena Nowak                   mgr inż. Mateusz Szweda

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


